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Muistion tark. 
 

 

Maaseudun neuvottelukunta    
 
Aika 08.09.2022 klo 18:30 -  
 
Paikka Nivatalontie 33 ja Teams 
 
Käsitellyt asiat 
 
Asianro Otsikko Sivu 
§ 35 Kokouksen avaus 3 
§ 36 Laillisuus ja päätösvaltaisuus 4 
§ 37 Esityslistan hyväksyminen 5 
§ 38 Pöytäkirjantarkastajat 6 
§ 39 Nivan kylän ja muiden kylien kuulumiset 7 
§ 40 Kuhmon kaupungin kyläverkon aktivointihanke - nopeaa 

laajakaistaa Kuhmoon 
10 

§ 41 Muut asiat 11 
§ 42 Kokouksen päättäminen 12 

 
 
 
Osallistujat 
 
 
 Nimi Klo Tehtävä Lisätiedot 
Läsnä Malinen Arto 18:33 - 20:44 puheenjohtaja, kaup. 

hallituksen edustaja 
 

 Tuomela Marika 18:33 - 20:44 Varapuheenjohtaja  
 Ylijoki Janne  18:33 - 20:44 sihteeri  
 Malinen Kari 18:33 - 20:44 yritysneuvoja  
 Aittokoski Tanja 18:33 - 20:44 Kuusamonkylä  
 Pesonen Matti 18:33 - 20:44 Lentiira  
 Donner Philip 18:33 - 20:44 Iivantiira  

 
 
Poissa Myllylä Janne  tiemestari  
 Malinen Reijo MTK Kuhmo ry  
 Pikkarainen Merja Lauvus  
 Huotari Matti MHY Kainuu  

 
    
 
 
Allekirjoitukset 
 
  
  
 puheenjohtaja sihteeri 
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Muistion tark. 
 

 

 
 
Käsitellyt asiat 
 

35 - 42 
 
 
Muistion tarkastus Paikka pvm 
 

 
 

  muistion tarkastaja  muistion tarkastaja 
 
 
 
 
 
Muistion nähtävilläpito 
 

     
 
  nimike   nimi 
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Kokouksen avaus 
 
Maasneu 08.09.2022 § 35  
    
  
Päätös Puheenjohtaja Arto Malinen avasi kokouksen klo 18.33   
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Laillisuus ja päätösvaltaisuus 
 
Maasneu 08.09.2022 § 36  
    

 
 Kokous todetaan laillisesti kokoon kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. Myönnetään 

läsnäolo- ja puheoikeus muille kokouksessa läsnä oleville. 
 
Päätös  Kokouksesta on ilmoitettu jäsenille ja esityslista toimitettu sähköpostilla 1.9. 

Kokouksesta on ilmoitettu Kuhmolaisessa 2.9. 
 
Läsnä on 7 / 11 jäsentä.  
 
Kokous todettiin laillisesti kokoon kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 
 
Neuvottelukunnan jäsenten lisäksi paikalla on 16 muuta henkilöä, joille annettiin 
puheoikeus kokouksessa. 
 
Muut osallistujat: 
Markus Heikkinen 
Liisa Heikkinen 
Marjatta Heikkinen 
Unto Heikkinen 
Jarkko Piirainen 
Pirjo Heikkinen 
Eija Pesonen 
Mari Heikura 
Osmo Kyllönen 
Kristiina Tikkanen 
Anita Korhonen  
Tytti Määttä 
Juhani Korhonen 
Suvi-Tuuli Juntunen 
Ari Kyllönen 
Teija Haverinen 
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Esityslistan hyväksyminen 
 
Maasneu 08.09.2022 § 37    
      
 

 
Päätösehdotus 
 Hyväksytään esityslista kokouksen asialistaksi 

 
Päätös   Esityslista hyväksyttiin sillä lisäyksellä, että kohdassa 39 myös Kuhmon 

kaupungin paikalla olevat työntekijät esittäytyvät ja kertovat ajankohtaisia asioita 
omalta tehtäväkentältään. 
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Pöytäkirjantarkastajat 
 
Maasneu 08.09.2022 § 38    
    
 

 
Päätösehdotus 
 Valitaan kaksi pöytäkirjantarkastajaa.  
  
   

 
Päätös Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin Kari Malinen ja Marika Tuomela.  
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Nivan kylän ja muiden kylien kuulumiset 
 
Maasneu 08.09.2022 § 39    
      

 
Päätösehdotus 
 Kuhmon kaupungin viranhaltijat sekä kylien edustajat kertovat ajankohtaisista 

asioista 
 

Päätös Kaupunginjohtaja Tytti Määttä kertoi, että kaupungin talousarvion laadinta on 
käynnissä. Tässä hän näki yhteistyömahdollisuuksia kylien kanssa. Myös 
kyläyhteisöjen ongelmat, mm. energian hinnan nousu, on tiedostettu kaupungin 
hallinnossa. Kaupungin hallintoon halutaan tietoa kyliltä mm. palvelujen 
toimivuudesta ja yritysten tarpeista koronan jälkeisenä aikana. Kaupungin 
strategiassa on korostettu kaikkien kaupungin asukkaiden yhdenvertaisuutta 
riippumatta asuinpaikasta. kaupungin yhdenvertaisuus- ja tasa-arvosuunnitelma 
on myös työn alla. Mm. näistä syistä on lähtenyt ajatus tämän syksyn aikana 
toteutettavasta kyläkierroksesta, josta tämän illan kokoontuminen on 
ensimmäinen.  
Osaavan työvoiman puute on yritysten suurimpia ongelmia tällä hetkellä. Tässä 
kylät halutaan nähdä voimavarana. Paluumuuttajat usein haluavat muuttaa 
ennemmin kylille kuin taajamaan. Turvallisuutta, jonkinasteisia palveluja ja 
harrastuksia kaivataan kuitenkin asuinpaikalle. Näiden ylläpitäminen on 
elintärkeää kylien vetovoimaisuuden säilyttämiseksi. 
 
Elinkeinopäällikkö Pekka Horttanainen esittäytyi ja korosti rikkaan 
yhdistystoiminnan merkitystä elinvoimaisuuden ylläpitämisessä. Hän myös 
painotti, että kunnan tehtävä on pitää huolta yhdistyksistä.  
 
Agrologiharjoittelija Kristiina Tikkanen kertoi kaupungin maaseututoimen 
työntekijänä aloittamastaan kylien tietojen koostamisesta kuhmo.fi-sivuille. Työ 
on käynnistynyt hyvin ja kyläläiset ovat mielellään jakaneet tietoja kylistään ja 
olleet hyvillään siitä, että heidät näin huomioidaan. 
 
Viestintäasiantuntija Jarkko Piirainen kertoi mahdollisuudesta yhteistyöhön esim. 
kyläsuunnitelmien teossa tai energian säästön suunnittelussa. 
 
Nivan kyläyhdistyksen puheenjohtaja Juhani Korhonen aloitti toteamalla, että 
elämä Nivalla virtaa yhtä tasaisesti kuin vesi Nivan virrassa. Tapahtumia on 
järjestetty ympäri vuoden. Impin päivän tapahtuma ja yhdistyksen 
vuosipäiväjuhla 11.6. ja kalastuskilpailut kesän aikana. Jäälyhtytapahtuma 
jouduttiin toistamiseen perumaan koronan vuoksi. Tulevan tammikuun 
alkupäivinä se on tarkoitus taas järjestää. Turvallisuuskoulutus on sovittu 
pidettäväksi lähiaikoina.  
Kaupungin avustuksia hän piti erittäin tärkeinä kylien elinvoiman ylläpitämisessä. 
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Energian hinnan nousu pitäisi pystyä huomioimaan toimitila-avustuksissa. 
latuavustus on myös tärkeä, hiihto on lähes ainoa ulkoliikuntamahdollisuus 
talviaikana. Kansalaisopiston piirit ovat myös hyvin tärkeitä, mahdollisuus nähdä 
muita ihmisiä on jaksamisen kannalta olennainen. 
 
Nivan kylällä on kolme kala-alan yritystä, nämä harjoittavat poikaskasvatusta ja 
teuraskalojen kasvatusta. Pian 50 vuotta on kylällä harjoitettu tämän alan 
yritystoimintaa. Koneurakointia, lähinnä lumitöitä tekee ainakin yksi yrittäjä. 
Majoitusta on myös tarjolla kylällä. Asiakkaat arvostavat kylällä erityisesti 
hiljaisuutta ja rauhallisuutta. Kalastus tuo paljon matkailijoita kylälle. 
Koskikalastusluvat ovat hyvin kysyttyjä, vaikka niiden vuorokausihinta on 500 
euroa (viidelle hengelle).  
 
Yritysneuvoja Kari Malinen kertoi energian hinnan ja rekrytoinnin olevan yritysten 
suurimpia haasteita tällä hetkellä. 
 
MTK Kuhmon puheenjohtaja Ari Kyllönen kertoi Kuhmon eläinlääkäritilanteen 
olleen tuottajilla huolena jo pitemmän aikaa. Yksi eläinlääkäri on ehdottomasti 
liian vähän ja kun hänkin tekee työtään vielä osa-aikaisena, ollaan liian usein 
tilanteessa, jossa apua ei ole kohtuullisessa ajassa saatavana. Eläinlääkäreiden 
ammattitaidossa ei sinänsä ole moitittavaa, mutta heidän jaksamisensa huolettaa 
tuottajiakin. Samoin tuottajien jaksaminen on koetuksella monelta taholta, 
eläinten hyvinvoinnin kannalta tärkeän eläinlääkäripalvelun epävarmuus rasittaa 
sekin osaltaan. Kiireettömät toimenpiteet siirtyvät helposti liian pitkiksi ajoiksi. 
Apteekin kanssa yhteistyö eläinlääkkeiden luovutuksessa on koettu huonosti 
toimivaksi. Todettiin, että rekrytointiin tälläkin saralla pitäisi pystyä panostamaan, 
tilanne ei ole kuitenkaan toivoton.  
 
Kysymykseen uuden sote-aseman rakentamisesta Tytti Määttä vastasi 
seuraavaa: 
STM:ltä on saatu tieto, että poikkeuslupia ei tänä vuonna myönnetä yli 5 milj. 
euron investointiin. Vuodeosastopaikkojen keskittäminen Kajaaniin on sekin 
edelleen mahdollista. Ensi vuoden alussa aloittava hyvinvointialue joutuu 
maksamaan vuokraa kunnan omistamista terveysasemakiinteistöistä. Uudesta 
rakennuksesta vuokra olisi tietenkin korkeampi, mikä rasittaisi hva:n taloutta, 
joka muutenkin on tiukoilla. Uuden sote-aseman suunnitelmat tehdään joka 
tapauksessa valmiiksi. riittävä väestöpohja ja etäisyys Kajaanista puhuvat sen 
puolesta, että Kuhmossa terveysasema säilyisi. Marika Tuomela 
hyvinvointialueen päättäjänä näki myös Kuhmon terveysaseman tulevaisuuden 
melko turvattuna. Työntekijöiden saanti on joka tapauksessa ongelma myös tällä 
sektorilla. 
 
Matti Pesonen kertoi Lentiiran kyläyhdistyksen suunnitelmasta siirtää 
hankerahoituksella kylätalo maalämpöön. Kaupungin lupaama siltarahoitus on 
tärkeänä apuna tässä. Hanke odottaa vielä Elävä Kainuu Leaderin päätöstä. 
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Philip Donner Iivantiirasta kertoi sielläkin kohonneiden energiakustannusten 
olevan suurena huolena kylätalon ylläpidon kannalta. 
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Kuhmon kaupungin kyläverkon aktivointihanke - nopeaa laajakaistaa Kuhmoon 
 
Maasneu 08.09.2022 § 40    
      
 

 
Päätösehdotus 
 Philip Donnerin puheenvuoro laajakaistahankkeista 

 
Päätös Philip Donner kertoi hankkeessa toteutetuista sekä tulevista toimenpiteistä. 

16.6.2022 on pidetty Vartiuksen aktivointitilaisuus, 8.9. Niva, 6.10. Timoniemi. 
Joulukuun tilaisuuden pitopaikaksi hän esitti Sylväjää, jotta saataisiin koko 
Kekkostien varren kylät tavoitettua. 29.9. on valatakunnallisen kestävän 
kehityksen viikon merkeissä laajakaistaseminaari Iivantiirassa, joka välitetään 
myös verkkolähetyksenä. 
Rahoitusta laajakaistarakentamiseen on mahdollista hakea Maaseutuohjelmasta, 
jota ELY-keskukset koordinoivat, sekä Tarficomilta. Omavastusosuus on 
mahdollista suorittaa rahana tai atlkootyönä. Omavastuuosuus on jatkuvasti 
suurentunut, joten asiaa ei kannata lykätä, koska tuki pienene jatkuvasti. 
Rahoituslaitoksia on ollut vaikeata saada mukaan, haja-alueen kiinteistöt eivät 
välttämättä kelpaa vakuudeksi.  
 
Yleisökommenteissa todettiin mobiiliyhteyksien nykyisellään olevan toimivia ja 
riittävän pieneen yksityiskäyttöön. Kuitenkin laajakaista on pitkällä tähtäimellä 
varmin ratkaisu. Mobiiliverkoissa käyttäjä- ja käyttömäärät kasvavat nopeasti ja 
niiden rajallisuus tulee helposti vastaan. Samoin kriisitilanteessa, esim. pitkässä 
sähkökatkossa ne voivat osoittautua liian haavoittuviksi. 
 
Laajakaistaliittymän hintaa kysyttäessä Donner kertoi, että hinta riippuu täysin 
siitä, miten hyvin verkko saadaan kattamaan alueen asukkaat ja vapaa-
ajanasukkaat. Tarkkaa hintaa on mahdotonta kertoa ennen kuin nämä ovat 
tiedossa. 
 
Lauvus ja Vartius ovat kyläverkon rakentamisen suhteen edelleen 
mietintävaiheessa. 
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Muut asiat 
 
Maasneu 08.09.2022 § 41  
    

 
  
  
Päätös  Keskusteluun yksityisteistä Tytti Määttä totesi Kuhmon kaupungin 

yksityistieavustusten järjestelmän olevan niin hyvän, että kaupungin talous ei 
kestä avustettavan tieverkon suurta laajentamista. Kaupungilla on oikeus harkita 
tilanteessa, jossa haetaan vapaa-ajan asunnon muuttamista vakituiseksi 
asunnoksi, aiheutuisiko tästä kohtuuttoman suuret kustannukset tieverkon 
laajenemisen myötä. Ilman määrärahan nostoa laajentumisen kustannukset 
olisivat pois kaikilta muilta avustuksia saavilta tiekunnilta. 
 
Seuraava kokous pidetään 6.10. Timoniemellä, Sinisukassa.   
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Kokouksen päättäminen 
 
Maasneu 08.09.2022 § 42    
      

 
 

Päätös   Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 20:44 


